
 
 
 

 
 

 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 30. november 2016 stillet føl-

gende spørgsmål nr. 129 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 129: 

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 21. november 2016 fra Dorthe 
Godtfredsen Olsen m.fl. om kommunes behandling af familier med handicappede 

børn, jf. SOU alm. del - bilag 62.” 

Svar: 

Jeg er meget optaget af, at børn med handicap og deres familier får den hjælp og 

støtte, de har behov for.  Kommunerne har pligt til at sikre, at der træffes korrekte, 

rettidige og velbegrundede afgørelser i sager på det sociale område og til at leve op til 

lovgivningens krav til sagsbehandlingen. Det gælder naturligvis også på børnehandi-

capområdet. Jeg har en klar forventning om, at alle landets kommuner lever op til 

deres ansvar og løfter deres opgaver, sådan som lovgivningen foreskriver. 

 

Derfor er det også meget bekymrende at læse om de mange vanskeligheder, familier-

ne oplever i samarbejdet med Jammerbugt Kommune. Familiernes kritik går i vidt 

omfang på, at kommunen ikke tilgodeser lovgivningens krav til sagsbehandlingen – 

regler som selvfølgelig skal overholdes. Forældrene peger også på, at de uden held 

har henvendt sig til borgmesteren, som har det øverste politiske ansvar for kommu-

nens forvaltning. 

 

Da der er tale om en alvorlig kritik af generel karakter, har jeg anmodet borgmesteren 

om en redegørelse for kommunens sagsbehandlingspraksis på børnehandicapområ-

det, herunder at kommentere de kritikpunkter, familierne har fremsat. Når jeg har mod-

taget redegørelsen fra kommunen, vil jeg sende en kopi af denne til udvalget.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Mai Mercado 
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